
Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar Metsaülema vastus

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Metsa olukord väga halb ja mürareostus 

suurenes oluliselt pärast kergliiklustee rajamist. 

Kuivavad kuused on ohtlikud tänavaga 

piirnevale taristule. Kõik kuused raiuda ja 

kasvama jätta männid.

Vastavalt metsakorralduse andmetele 

on metsast säilinud vaid 45%. Kuna 

enamuspuuliik kuusk on vanuse ja 

tervisliku seisundi tõttu hukkumas, 

tuleks need maha võtta ja minu 

hinnangul metsaosa uuendada. Alale 

on võimalik säilikpuudeks kasvama 

jätta kõik männid (ligi 30 puud ja  

taelikukahjustuseta haavad. Mahla 

võtmiseks jäetakse kasvama ka 

jämedamad vahtrad. 

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Lageraie - mõistlik, kasvama jätta teeäärne võsa 

ja vahtrad.

Raie käigus jätame kasvama Metsatuka 

tänavaga piirnevale kraavile võsa, mis 

pärast noore metsa sirgumist maha 

võetakse. Metsa all säilitatakse 

jämedamad vahtrad kohalikele kevadel 

mahla kogumiseks.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Metsatuka tänava äärsele kraavile jätta võsa 

kasvama müra tõkkeks, kuni mets on 

uuenenud.

Võsa ja peenmets Metsatuka tänava 

äärsel kraavil säilitatakse, kuni noore 

metsa uuenemiseni.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Olukord halb, kuid oluline, et ka ööbiku laulu 

oleks edaspidi võimalik kuulda.

Võsa ja peenmetsa osaline säilitamine 

loob võimaluse lindude pesitsemiseks.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Kergliiklustee külapoolsesse serva istutada 2 

riba kuuske (toimiks edaspidi müratõkkena)

Koostöös kohaliku omavalitsusega 

lepitakse kokku rajatava kuuseriba 

kaugus kergliiklustee servast. Kuused 

istutatakse ala uuendamise käigus.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted Kas oleks võimalik ka lehiseid istutada?

Lehis on Eestis võõrliik ja riigimetsa 

uuendamisel FSC standardi järgi pole 

lubatud lehist istutada. 

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Kui kiiresti mets uuendatakse ja millise 

puuliigiga?

KAH aladel istutatakse noored puud 

esimesel kevadel pärast raiet. 

Puuliigiks võiks olla kask koos kuusega, 

et kujundada kaherindeline puistu, mis 

oleks müratõkke seisukohast parim 

lahendus.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Praegune võsastuv mets on mõttetu, pole seeni 

ega marju.

Remmelga, pihlaka ja toompihlaka 

alusmets ei lase pikaajalistel puuliikidel 

looduslikult kasvama hakata ja ilma ala 

uuendamata pole seene ja 

marjametsaks lootust.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Kas harvendusraie käigus teisel pool Võru-Põlva 

maanteed harvendatakse ka teega piirnevat 

metsa? Seal on metskitsede ülekäigu koht ja 

nähtavuse tagamiseks on see oluline.

Harvendusraie käigus harvendatakse 

ka vahetult maanteega piirnevat ala, 

mis tagab maanteel liiklejatele parema 

ohutuse.



14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

KAH alaga piirneva Metsaääre talu peremees 

soovib, et säiliks tema rajatud kalalkäigutee 

Võhandu jõele ja selle äärde istutatud kuused.

 Istutatud kuused jäetakse kasvama, 

säilib ka kalalkäigutee.

14.augusti arutelul 

kõlanud mõtted

Uue metsa võiks istutada tihedama ja teise 

rindesse jätta ka kuuske, mis tagaks parema 

müratõkke.

Me istutaks tavapärasest rohkem 

kaske, 1800 kaske hektari kohta ja 

säilitaks noored kuused, et tekitada 

parem müratõke. Lisaks istutaks ka 

kuuski müratõkke eesmärgil.

Veiko Park

Kui on võimalik siis oleksin huvitatud selle tüki 

ostmisest mis jääb kergliiklustee ja elamute 

vahele (mille majandamise oli koosolekul 

põhiteemaks).

See müük on välistatud vastavalt 

Keskkonnaministeeriumi otsusele, et 

elamutega piirnevaid riigimetsaosasid 

ei tohi müüa. 

Veiko Park

Kuna riigimetsa massiivile mis jääb Navi teest 

põhja poole puudub hea juurdepääs siis võiks 

teha juurdepääsutee nii nagu on lisatud pildil 

märgitud rohelise joonega. lisaks Lihtsamale 

metsamajandamisele loob see ka juurdepääsu 

5 kinnistule.

Juurdepääsutee osas algatab RMK  

lähteülesande koostamise ja 

kooskõlastamise vallale kuuluva 

Metsaääre tee ja Niidu ning Metsaääre 

maaüksuste omanikega.

Veiko Park

Hooldada ära alas olev kraavide võrgustik. 

Hetkel on kraavid kinni kasvanud ja vee äravool 

takistatud, mille tulemusena on suur osa alast 

soostunud.

Juurdepääsutee lähteülesande 

koostamisel püütakse leida ka 

lahendus Võhandu jõkke suubuva 

riigimetsa ja eramaade piiril kulgeva 

kraavi puhastamiseks.


